
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI COMANESTI 

Pro ces-verbal 
incheiat astazi 28.03.2024 in §edinta ordinara 

a Consiliului Local al ora§ului Comane§ti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 598/21.03.2024, facandu-li-se cunoscuta 
ordinea de zi win adresa nr. 29916/21.03.2024. 

Se face prezenta. Sunt prezenti 18 consilieri in salsa, iar win intermediul online 1 - Lazar Costica. 
Fiind intrunita majoritatea, lucrarile §edintei pot incepe. 

Se invitd domnul Primar sa preia cuvantul. 
DI Primar prezinfa ordinea de zi: 
1. Proiect de hotarare privind aprobarea infiintarii de activitati finantate integral din venituri proprii 
pentru unitatile de invatamant preuniversitar de stat. 
2. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri §i cheltuieli pe anul 2024 la SC Apa 
Serv Trotu§ SRL; 
3.Proiect de hotarare privind aprobarea Listei de Investitii pe anul 2024 la SC Apa Serv Trotu§ SRL; 
4. Project de hotarare privind aprobarea Regulamentului de Organizare §i Functionare al Serviciului 
Public Comunitar Local de Evidenta a Persoanelor Comane§ti, judetul Bacau; 
5. Project de hotarare privind aprobarea platii cotizatiei anuale catre Asociatia Ora§elor din Romania; 
6. Project de hotarare privind desemnarea consilierilor locali din cadrul Consiliului Local al ora§ului 
Comane§ti, care vor face parte din Comisia de evaluare a performantelor profesionale individuale ale 
Secretarului general al ora§ului Comane§ti, judetul Bacau; 
7. Project de hotarare privind aprobarea Planului privind asigurarea resurselor umane, materiale §i 
financiare necesare gestionarii situatiilor de urgenta al Ora§ului Comane§ti in anul 2024. 
8. Project de hotarare privind contracte de concesiuni §i de inchirieri terenuri. 

9. Project de hotarare privind modificarea organigramei §i a Statului de Functii al aparatului de 
specialitate al Primarului Ora§ului Comane§ti §i al serviiciilor publice subordonate. 
10. Project de hotarare privind ratificarea bugetului de venituri §i cheltuieli de la SC Apa Serv Trotu§ 
SRL. 
11. Project de hotarare privind corelarea unor impozite §i taxe locale pentru anul 2024 cu venitul 
minim garantat — stabilit in conformitate cu prevederile legale. 
12. Project de hotarare privind aprobarea actului aditional nr. 4 la contractul de delegare a gestiunii 
serviciului de salubrizare - operare instalatii nr. 1078/1087/16.04.2018 incheiat cu S.C. ECOSUD 
S.A. 
13. Project de hotarare privind incetarea contractului de dare in custodie a unor bunuri catre SC Apa 
Serv Trotu§ SRL, conform HCL 52/2015 - privind aprobarea darii in custodie a unor bunuri catre SC 
Apa Serv Trotu§ SRL, str. Garii, nr. 47, Comane§ti, jud. Bacau. 
14. Project de hotarare privind aprobarea inchirierii prin atribuire directa a paji§telor/ pa§une, 
proprietate privata a ora§ului Comane§ti, ate proprietarii de animale. 

15. Project de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai proiectului „ Lucrari de 
reabilitare termica §i cre§tere eficienta energetica, gestionare inteligenta a energiei pentru Gradinita 10 - 
cu program prelungit „ Dumbrava Minunata", strada Garii, nr. 9, Ora§ul Comane§ti, judetul Bacau" 
16. Project de hotarare privind participarea Ora§ului Comane§ti, judetul Bacau la 	„ Pro gramul 
vizand sisteme de alimentare cu apa, canalizare §i epurare a apelor uzate" §i aprobarea documentatiei 
tehnico-economice §i a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „ Modernizarea sistemului de 
alimentare cu apa §i extinderea sistemului de canalizare in ora§ul Comane§ti, judetul Bacau." 
Este vorba de proiectul care dorim sä-1 depunem pe AFM- Fondul de Mediu 
cartierele Leorda §i Podei Podine 
-se vor monta 2 rezervoare del 000 metri cubi la Statia de inmagazionare a apei Leorda. 
- Valoare totala — 30.340.836,04 lei 
-Eligibil — 29.999.284,77 lei 
- Buget local — 341.551,27 lei 



17. Project de hotarare privind aprobarea unor cheltuieli aferente proiectului 	„Reabilitarea, 
modernizarea §i dezvoltarea infrastructurii educationale la Scoala „Ciprian Porumbescu" Comanesti. 
Propun amanarea acestui punct al ordinii de zi pentru ca nu s-au definitivat lucrarile, mai avem gardul 
care imprejmuieste scoala de finalizat. 
18. Project de hotarare privind aprobarea modificarii Structurii Organizatorice a Spitalului Orasenesc 
„loan Lascar" Comane§ti. 
Structura organizatorica a Spitalului Joan Lascar" sufera modificari, in bine, spunem noi, in urma 
modernizarii, eficientizarii energetice §i a altor proiecte care le-am avut noi pe aceasta investitie de 
importanta majora in orasul Comanesti. 
Sunt multi care îi dau cu parerea cum ar trebui sà fac, dar daca i-a§ ruga sä vina j sä se aseze pe 
scaunul de primar, apoi sà vind cetateanul si sa-i spuna: „ M-am adresat spitalului, dar personalul s-a 
mi§cat foarte meet, incet insemnand — omul a ajuns acolo la 10.00 dimineata si a plecat acasa la ora 
21.00. Nu i-a dat nicio pastila, nici o injectie. Acest om avea 3 coaste rupte, coloana tasata... etc.... 
i-a pus guler cervical, atat. A plecat acasa cu aceleasi dureri. Nu am nimic cu personalul medical, dar 
daca dumneavoastra ati fi intr-o astfel de situatie si vä adresati primarului orasului Comanesti, ce-ar 
trebui sA faca primarul? Acesta este un caz recent. Noi avem doua saloane- stationar. Tot in acest 
timp, a mai venit un pacient cu AVC, stim cu totii ca iti piezi simturile,iar cand a venit asistenta si 
infirmiera §i a vazut starea pacientului, a solicitat sä vind familia sä-1 schimbe. A stat tot aproximativ 
10 ore in stationar §i acest pacient. Nu este posibil asa ceva. Spitalul nostru este spital de grad 4 §i 
medicii se plang Ca atunci cand se fac solicitari de transfer la alte spitale- nu li se raspunde. La 
spitalele de grad 4 nu sunt linii de garda la anumite specialitati — ATI, radiologie, neurologie — ci 
doar pentru anumite specialitati. Legea spune Ca , atunci and avem un pacient suspect de AVC, 
trebuie solicitat transfer la un alt spital, care are linie de garda pe specialitatea neurologie. Spitalul 
Moine§ti si spitalul Bacau sunt spitale de grad superior. Spitalul Moinesti este spital de urgenta, 
acum a obtinut statut de spital clinic de urgenta. Spitalul de urgenta are cel putin 6 linii de garda. Noi 
avem de garda un medic internist si un medic chirurg, ei nu pot rezolva toate cazurile, motiv pentru 
care se apeleaza la un spital de grad superior. Medicul de garda, in loc sa sune personal la un spital de 
grad superior si sa rezolve problema, pune asistenta sä sune .....Evident cä o refuza pe diferite 
motive. Daca medicul de garda ar lucra profesionist, ar suna personal, ar explica gravitatea starii 
pacientului si ar pune in vedere, de la medic la medic, ca legea Ii obliga sä-1 primeasca si nu ar flu 
refuzat. Este in joc viata unui om, asa se lucreaza profesional. Pacient poate sä insemne, eu, 
dumneavoastra, oricine. 
In astfel de conditii §i situatii nerezolvate, eu ce sa fac, sä merg sa bat pe umeri personalul medical si 
sa le spun " bravo"? Bravo, bine cä am investit sute de milioane de lei si daca vreti faceti, daca nu 
vreti, nu faceti. Mai mult decat atat, ambii pacienti erau cetateni din Comanesti, de cc specific lucru 
acesta? Cetatenii din Comane§ti sunt investitorii directi ai spitalului. Noi, acest spital 1-am facut 
partial cu fonduri europene §i partial cu fonduri locale. Fondurile locale sunt bani din bugetul local. A 
facut cineva o statistica si spunea ca 60% din bugetul local/ an - au fost cheltuiti pe investitii in spital. 
Noud ne-a ramas doar 40% din bugetul local ca sä gestionam intregul oras. Este multa infrastructura, 
multe servicii — ilumitat public, gaze, scoli , gradinite.... Eu, cetatean care am investit 60%, nu a§ doni 
sã flu tratat corespunzator? 
DI consilier local Constantin Stefan: Pai si daca era pacientul de la Aga? 
DI primar: daca era de la Aga, trebuia sã se comporte la fel. 
DI consilier local Constantin Stefan: Nu vad cc legatura are de unde era pacientul! 
DI primar: pai, are legatura, pacientul de la Aga § nu a dat niciun leu la spital si a§ putea justifica 
comportamentul personalului medical — este pacient din Aga s , nu are nici o treaba cu spitalul. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Pai , a§a pot spune §i cei de la spitalul Moine§ti- nu esti din 
Moinesti, nu te primesc. 
D1 primar: Asa fac cei de la spitalul Moinesti. 
Rusu Lenuta: Pot confima, am fost la spitalul Moinesti §i asta a fost atitudinea cadrelor medicale, mai 
exact dr Botnari — esti din Comane§ti , cc cauti la noi la spital? 
D1 consilier local Constantin Stefan: Medicul ginecolog de la Moine§ti v-a trimis la Comane§ti? 
Rusu Lenuta — Da! 
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Dl primar: De§i este spital cu linie de garda! 
Dl consilier local Constantin Stefan: eu nu inteleg logica asta, da, intr-adevar comane§tenii au 
contribuit la acest spital, este clar, dar nu vad logica intre tin pacient de la Aga § §i unul de la 
Comanesti. Discutii neclare. 
Dl primar:Va spun eu logica. In afara de faptul cä am cheltuit 60% din bugetul local — taxe platite de 
com'ane§teni- am mai fd cut un imprumut de 120 miliarde lei vechi, pe care ii platim tot de la bugetul 
local. 
DI consilier local Constantin $tefan: da, domnule primar, investitiile s-au facut de la bugetul local, 
dar spitalul teoretic deserve§te toata Valea Trotu§ului — 80 mu i locuitori. Daca vine un pacient cu 
AVC de la Aga§ §i unul de la Comane§ti, se face triere in functie de domiciliu - acesta este de la 
Comane§ti, acela este de la Agd§? 
Dl consilier local Laic Robert Constantin: Nu ati fost atent la ce a spus domnul primar mai devreme. 
Conform legislatiei, suntem categorisiti ca spital de nivel 4, daca yin doi pacienti, unul de la 
Comane§ti §i unul de la Aga, ei sunt primiti la fel. Daca vine un pacient cu AVC , noi nu avem linie 
de garda corespunzatoare, spitalele de grad superior ar trebui sä te primeasca §i sä te trateze. 
Dl primar:Un exemplu- Noi in zona Comane§ti - Moine§ti nu avem medici de diabet, doar spitalul 
Comane§ti are doi medici diabetologi. Din cauza unui numar mare de solicitari — Moine§ti, One§ti — 
Bere§ti Tazlau , etc, este foarte aglomerat 	Ace§ti pacienti sunt dependenti de ace§ti medici, ei nu 
pot lua niciun medicament fait prescriere medicaid. Am auzit un anumit aspect — se faceau 
programdri de acum pana in septembrie, iar la un moment dat s-au sistat programarile....Eu am zis 
a§a. — este posibil ca pacientii din Comane§ti, care au investit in acest spital, sa gasesca listele pline de 
programari - cu alti pacinti din alte localitati? Este drept sa li se spuna pacientilor din Comane§ti cä 
nu pot fi tratati in acest spital?Sa li se spuna ca nu mai avem progyamari, dar alti pacienti sã fie tratati 
la noi in spital? Este corect a§a? Spuneti dumneavoastra, cum vedeti treaba aceasta? 
Di consilier local Constantin $tefan: Medicul care a facut programari pana in septembrie ar trebui sä 
i-a pacientii in ordine, indiferent de domiciliul pacientului. 
Dl primar: Eu sunt de acord 	ia pe toti din Comane§ti, dle consilier! 
Dl consilier local Constantin $tefan:Nu stiu! 
DI primar: Sa-i ia la rand din Comane§ti fiindca toti cei din Comane§ti platim rate §i dobanzi §i daca 
mai incap, Ii primim §i pe cei din alte localitati. 
Dl consilier local Constantin $tefan: Asta ar insemna o conditionare a actului medical. 
Di primar: Nu este o conditionare, este un serviciu platit din contributia mea ca cetatean al acestui 
ora§, nu permit §i nu admit sã flu trimis la plimbare. Eu vreau ca cetatenii din ora§ul Comane§ti sä 
aiba prioritate. 
Dl consilier local Ardeleanu Tomita: Eu daca m-am dus la Tg Mure§ la spital, trebuiau sä ma refuze 
fiinca nu cram din Tg Mure§? 
Dl primar: Spitalul din Tg Mure§ nu este spital de grad 4, este Spital Universitar, are adresabilitate la 
toate judetele din tara aceasta. Noi suntem spital de grad 4. 
DI consilier local Constantin $tefan: sä se stabileasca un protocol — salvarea are protocol, daca preia 
un pacient de la Ghime§ cu AVC §i se strabile§te acest diagnostic, este un exemplu, nici nu §tiu daca 
se poate stabili de personaluul de pe ambulana acest lucru, logic mi s-ar parea, §tiind cä spitalul din 
Comane§ti este de grad 4 §i nu are linie de neurologie, sã-1 clued direct la spitalul unde are linie de 
garda pe neurologie. 
Dl primar: A§a ar trebui - $i pacientul din Comane§ti sã fie dus la un spital de grad superior. 
DI consilier local Constantin $tefan: Normal, daca n-ai linie. Protocolul nu spune a§a,corect?? 
D1 primar: protocolul spune sã fie adus la primul spital , la Comane§ti sta pe targa 8 ore, 10 ore 	 
Vroiam sà subliniez cä ora§ul Comane§ti este cel care a investit enorm. 
o alta situatie asemanatoare — cu ani in urma noi aveam masind de pompieri §i echipaj care 

deserveau toate localitatile de pe Valea Trotu§ului. Am rugat toti primarii de pe Valea Trotu§ului sä 
ne ajute cu decontarea combustibilului necesar pentru interventii. Au refuzat in unanimitate. Suna 
telefonul aproape in fiecare noapte ca arde pe undeva, dar ei nu au vrut sä semneze un astfel de 
protocol, jar noi nu puteam refuza §tiind ca arde o casa. Singura solutie pe care am gasit-o, 
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la vremea respectiva, a fost sa infiintez in ora§ul Comane§ti o unitate de pompieri, unitate care 
deserve§te in momentul de fata toata Valea Trotu§ului.Trebuie sä acordam prioritate cetateanului din 
Comane§ti. 
D1 consilier local Constantin $tefan: Nu exista a§a ceva! Cum adica, vine ala aproape mort §i tu II dai 
deoparte ca unul este din Comane§ti §i celalalt din alta localitate? 
D1 primar: Nu, il trimit la spital de rang superior, spital care are in atributiuni rezolvarea cazului, nu-1 
dau eu deoparte. Trebuie sä ne dea salvare, ca sä fie dus la spitalul care trebuie, nu-i tinem gramada 
pe toti aici la noi , sä moard aici. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Ma refeream la doi pacienti care pot fi tratati aici, nu de trimis, 
cã de trimis este clar ca-1 trimiti daca n-ai ce sä faci cu el aici. 
DI consilier local Laic Robert: Si daca nu-1 prime§te la Moine§ti, care este spital de urgenta? 
DI consilier local Constantin $tefan:Dar nu asta discutam, de prioritizare discutam. 
D1 primar: D1 consilier, noi discutam cä la spitalul din Moine§ti, care este tipic de urgenta §i 
deserve§te toata Valea Trou§ului, nu-i prime§te, iar noi slam §i ne uitam la ei cum ne lasa sä moard 
pacienti pe drum §i prin sala de a§teptare. Despre asta vorbim. 
Tocmai cc \id povesteam cä doi pacienti au stat in sala de asteptare de la ora 10.00 — la 21.00. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Nu este normal asta. 

D1 primar: Toti trebuie sã fie serviti, salvam vieti!! Dar in momentul cand am de salvat vieti din 
Comane§ti §i din Adjud...cei din Moine§ti trebuie sä-1 primeasca pe cel din Adjud, acela deserve§te 
toata Valea Trotu§ului, nu noi. 
DI consilier local Constantin Stefan: Medicul decide care este mai gray, la fata fata locului, nu 
facem dupd CNP 	 
D1 consilier local Sarca Valentin: Cand ati accesat acest proiect, s-a spus ca deserve§te intreaga Vale 
a Trotu§ului. 
D1 consilier local Laic Robert: pai o deserve§te. 
D1 consilier local Sarca Valentin: Acesta nu este un spital privat, care Ii poate selecta pacientii, toti 
pacientii au dreptul la sanatate, indiferent de unde yin , in masura in care exista departament de 
consultatie §i tratament. Nu este normal §i omenesc ca alti pacienti sa aiba prioritate, ca cei din 
Comane§ti in defavoarea celor din zonele limitrofe. 
D1 primar: prin lege, spitalele de urgenta sunt la Moine§ti, Bacau, One§ti — Noi nu suntem spital de 
urgenta. 
DI consilier local Sarca Valentin: Nu este normal sä vind la fi§ier o persoana din Comane§ti §i una din 
Darmane§ti §i sa i se spund celui din Darmane§ti — Comane§tiul are prioritate .dvs mai a§teptati. Nu 
este omenesc! 
D1 primar: este omenesc ca cetateanul din Comane§ti sä plateasca taxe §i impozite pand nu mai poate 
§i daca am doi pacienti, sa fie ales cel din Darmane§ti? 
D1 consilier local Sarca Valentin: $i ei platesc taxe. 
D1 primar: Dar nu pentru spitalul din Comane§ti. 
D1 consilier local Sarca Valentin: Platesc la stat — spitalul nu este privat, este de stat , asta pand nu-I 
luati in posesie. 
D1 primar: L-am luat in posesie de aproximativ 13 ani, 1-am luat noi cu totii, nu eu personal §i de 
atunci am investit sute de milarde de lei — peste 20 milioane de euro. Cetatenii din Comane§ti trebuie 
sa fie serviti la cheie 
Discutii contradictorii. 
19. Project de hotarare privind aprobarea modificarii Statului de functii §i a Organigramei la Spitalul 
Ora§enesc „Ioan Lascar" Comanesti pentru anul 2024. 
20. Project de hotarare privind aprobarea modificarii Listei obiectivelor de investitii la Spitalului 
Ord§enesc „loan Lascar" Comane§ti. 
Este lista de investitii pentru dotarea blocului operator, unde avem aparatura de ultima generatie, de 

cea mai bund performanta. S-a mai infiintat inca o sala de operatic in plus — avem chirurgie vasculara 
§i achizitionam aparatura pc acest domeniu. Aici, vom avea specialitati pc urologie, chirugie 
vasculard §i alte specialitati. 
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o sa devenim un spital mai performant. Dorim ca investitia pe care am facut-o pentru acest spital, pe 
infrastructura §i dotari , sä fie egalata §i de performanta medicilor §i a cadrelor medicale din spital. 
Noi avem spitalul dotat la o valoare de 10 plus, nu putem sã mergem cu calitatea actului medical de 
5. Cerem cadrelor medicale sã perfornieze, a§a cum noi le-am pus la dispozitie tot ce s-a putut. 

21. Proiect de hotarare privind decontarea cheltuielilor de transport pentru cadrele didactice din 
cadrul Colegiului Tehnic „ Dimitrie Ghika" Comane§ti. 
22. Project de holarare privind alegerea pre§edintelui de §edinta. 
DI primar: Aceasta este ordinea de zi de astazi, vä multumesc cä m-ati ascultat! 
DI pre§edinte de §edinta: Banu Mihai Razvan: 
-Supune la vot procesul verbal ale §edintei din 09.02.2024. 
Se aproba in unanimitate. 
Dlpre§edinte de §edinta Banu Mihai Razvan: 
- Supune la vot odinea de zi ! Se aprobd in unanimitate. 
D1 pre§edinte de §edinta Banu Mihai Razvan: 
1. Project de hotarare privind aprobarea infiintarii de activitati fmantate integral din venituri proprii 
pentru unitatile de invatamant preuniversitar de stat. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
2. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului de venituri §i cheltuieli pe anul 2024 la SC Apa 
Serv Trotu§ SRL; 
DI consilier local Constantin Stefan:Apa Serv a incheiat anul trecut cu un deficit de - 590 mu i lei. 
DI primar: ce propuneti? 
DI consilier local Constantin Stefan: intreb daca, este corect? Avem bonusuri de 310 mu i lei. Asta 
inseamnd ca dam bonusuri, dar suntem pe minus? 
Mihai Mititelu: Sunt bonurile de masa, care sunt la cel mai mic nivel. 
D1 primar: Acestea bonuri de masa sunt obligatorii prin lege. Faptul ca ati sesizat ca s-a incheiat pe 
minus, ce inseamna? 
DI consilier local Constantin Stefan: Ca nu este profit. 
DI primar: Si ce trebuie sA facem? Va rog sã propuneti. 
131 consilier local Constantin Stefan: propuneti dvs, dvs sunteti primar! 
DI primar: daca ma intrebati pe mine, ca sa echilibram diferentele, va trebui sà maxim pretul pe mc 
la apa. 
D1 consilier local Constantin Stefan: S-au sã inmultim consumatorii. 
131 primar: tocmai ce am prezentat cã avem un project de 300 §i ceva de miliarde unde vom extinde 
retelele de canalizare din cartierele Leorda , Podei §i Podina. Aceasta este una din extinderi, dar va 
trebui sä umblam §i la pretul la apa, avem cel mai mic pret din judetul Bacau. 
D1 consilier local Laic Robert: pretul la apa nu o fost marit dupd scumpirile de carburant, energie. SA" 
privim un pic pe ansamblu. 
DI consilier local Constantin Stefan: 590 mu i lei sunt suportati de la buget, sä inteleg? 
D1 primar: Nu sunt suportati de la buget, au ie§it pe pierderi. Dar ne echilibram daca o sä ajungem la 
un pre t real/ mc de apa. Acum, avem cel mai mic pre t la apa pe judetul Bacau. Trebuie sà tinem cont 
cä salariul minim pe economie a crescut §i ei nu au max -it nimic, au crescut diverse cheltuieli ....n-au 
marit. Dupd perioada de pandemic, unele produse s-au dublat. 
Mihai Mititelu: coagulantul de limpezire a apei a crescut de la 400 milioane la 700 milioane. 
DI primar: toate aceste mariri de pre t au determinat situatia aceasta - de am ie§it pe pierderi. Trebuie 
sä actualizam §i sA creem un echilibru. Nu am marit pretul inainte de scumpiri, am lasat la limita 
suportabilitatilor. Limita suportabilitati este aceasta, trebuie sa aprobam marirea pretului la apa ca sa 
ajungem la zi. 



Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteazd in unanimitate! 
3.Proiect de hotarare privind aprobarea Listei de Investitii pe anul 2024 la SC Apa Serv Trotus SRL; 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 

4. Project de hotarare privind aprobarea Regulamentului de Organizare i Functionare al Serviciului 
Public Comunitar Local de Evidenta a Persoanelor Comanesti, judetul Bacdu; 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
5. Project de hotarare privind aprobarea plAii cotizatiei anuale catre Asociatia Oraselor din 
Romania; 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba dacà mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
6. Project de hotarare privind desemnarea consilierilor locali din cadrul Consiliului Local al orasului 
Comanesti, care vor face parte din Comisia de evaluare a performantelor profesionale individuale ale 
Secretarului general al orasului Comanesti, judetul Bacau; 
131 Viceprimar: Propun sa pe domnii consilieri Laic Robert Constantin si Sopartoc Teofil Cristinel. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supun la vot propunerile dlui Viceprimar Adrian Ciobanu! Se voteaza in unanimitate! 
7. Project de hotarare privind aprobarea Planului privind asigurarea resurselor umane, materiale 
financiare necesare gestionarii situatiilor de urgenta al Orasului Comanesti in anul 2024. 
D1 consilier local Sarca Valentin Cristian: A don sä adaug ceva, daca se poate! As propune 
achizitionarea unor containere de locuit in cazul in care anumite persoane raman lard casa, in urma 
unor incendii, viituri...pand se remediaza situatia, ca pana sa-si construiasca casa, sä poata locui in 
aceste containere. 
D1 primar: La nivel de judet pe situatii de urgenta, exista astfel de containere, care sunt distribuite 
fiecarei localitati, in functie de solicitari. Noi, am avut in perioada inundatiilor, cred cä vreo 20 de 
containere de acest fel. In momentul de fata, avem o familie care locuieste intr-un astfel de 
container- dupd ce a trecut printr-un incediu si nu a avut unde sã mai stea. Acest lucru se poate face 
si in continuare cu sprijinul celor de la situatii de urgenta. Ca sa achizitionam., noi, astfel de 
containere, din punct de vedere financiar, nu ne permitem. Avem foarte multe proiecte in derulare, 
care trebuiesc cofinantate. Suntem in licitatie cu proiectul, cel cu reteaua de canalizare. In momentul 
and gasim o linie de finantare pe fonduri europene pentru achizitie de containere, o sa depunem 
proiect in acest sens. Putem achizitiona i o masina in vederea rezolvarii situatiilor de urgenta. Acest 
lucru se poate face doar prin fonduri europene. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 

8. Proiect de hotarare privind contracte de concesiuni si de inchirieri terenuri. 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 

discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
9. Project de hotarare privind modificarea organigramei si a Statului de Functii al aparatului de 
specialitate al Primarului Orasului Comanesti si al serviiciilor publice subordonate. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba. daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
10. Project de hotarare privind ratificarea bugetului de venituri i cheltuieli de la SC Apa Serv Trotus 
SRL. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 



11. Project de hotarare privind corelarea unor impozite i taxe locale pentru anul 2024 cu venitul 
minim garantat — stabilit in conformitate cu prevederile legale. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
12. Project de hotarare privind aprobarea actului aditional nr. 4 la contractul de delegare a gestiunii 
serviciului de salubrizare - operare instalatii nr. 1078/1087/16.04.2018 incheiat cu S.C. ECOSUD 
S.A. 
D1 primar: A crescut contributia la economia circulara, pe care o platim de la 96 leittond la 190 
lei/tona. 
D1 Jitani Augustin: Pe zi avem intre 30 - 60 de tone. 
DI primar: Zilnic avem de platit 3000 lei in plus. Din punct de vedere financiar, vä inchipuiti unde 
ne aflam. 
DI Jitaru Augustin:Acesti bani merg la fondul de mediu - economia circulara. Pand in 2018- 2019, 
aceasta taxa a fost 24 lei/t. In anul cand a castigat licitatia ECO SUD pretul s-a facut 1201ei/ t, jar pe 
urma au inceput maririle economiei circulare, 30 lei, 60 lei.. .etc. 
DI primar: Am facut aceasta paranteza, fiindca multi intreaba de ce sunt asa taxele, unde se duc 
taxele, la gunoi ma refer... 
DI Jitaru Augustin: Noi, nu avem cele mai man i taxe la gunoi. La noi, costa 16 lei, la Moinesti 20 

lei, Onesti 19,5 lei, plus cä mai sunt tarifele cu agentii economici. Cei de la Bacau au injumatatit la 
agentii economici de la 170 lei la 75 lei lard TVA. Noi, avem 650 lei fara tva la persoane juridice, 
dar daca noi daca am fi avut taxa lor, am fi fost pe profit. 
Dl primar: Asa este si la apa, ei au pretul dublu fata de noi. Tot am mers cu pretul mic, dar trebuie sã 
facem i noi o majorare de pret, dar vä las pe dvs sä hotarati, nu eu hotardsc lucru acesta. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteazd in unanimitate! 
13. Project de hotarare privind incetarea contractului de dare in custodie a unor bunuri catre SC 
Apa Serv Trotus SRL, conform HCL 52/2015 - privind aprobarea darii in custodie a unor bunuri 
catre SC Apa Serv Trotus SRL, str. Grii, nx. 47, Comanesti, jud. Bacau. 
DI consilier local Constantin Stefan: bunurile au fost predate in 2015 cu o valoare de inventar la 
instalatii i utilaje, la toate punctele termice. Acum, cand s-au preluat inapoi, s-au preluat fait 
valoare de inventar? 
D1 primar: Valorile de la vremea respectivd au fost actualizate conform legii. 
DI Cosmin Chiriac: Noi, ca proprietari, la 3 ani de zile facem reevaluari. Lista cu toate activele din 
proprietatea noastra se gaseste in contabilitate, chiar daca ele au fost date in custodie. 
DI primar: Le putem vedea cu totii, nu este nici o problema. Cei care au lucrat materialul, nu aveau 
valorile noi, de aceea nu le-au mai trecut. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Sunt conductele de la termo pada in oras, conductele termice. 
Acum nu mai sunt deloc, nu mai sunt nici tevile. 
D1 primar: Unde, care? 
D1 consilier local Constantin Stefan: Tevile care ies din Termocentrala, mai sunt acele tevi? Nu mai 
sunt!! Mai sunt cele din CPL. 
DI primar: Erau ale proprietarilor,cei care au cumparat CPL-ul. 
D1 consilier local Constantin Stefan: pai, de ce n-au trecut valorile?? Asa ca si cum n-ar fi existat! 
DI consilier local Sopartoc Teofil Cristinel: Ele exista in contabilitate. 
D1 primar: Tevile sunt la locul lor, daca vreti sästiti...Noi am avut tevile de la termo i alimenteaza 
orasul. Tevile care alimentau serele, CPL-ul, alimenta Moinestiul, nu erau in proprietatea noastra. 
Fiecare au facut ce-au vrut cu ele, le-au vandut...nu stiu!Toate acestea au fost rezolvate inainte sà 
ajung eu primar. Era un coleg de partid de-al dvs., daca tot vreti sä insinuati ceva. 
D1 consilier local Constantin Stefan: Nu vreau sä insinuez nimic. 
D1 primar: Acele tevi au fost rezolvate padä sã ajung eu primar. 



D1 consilier local Constantin Stefan: haideti sä nu mai insinudm nimic. n 2015 s-au predat ni§te 
bunuri cu valori, acum le ludin inapoi fard valori. 
DI consilier Laic Robert: Sunt acele valori. 
DI consilier local Constantin Stefan: Sä le treacd aici! 
D1 primar: Eu propun sà amanam acest project de hotarare pand la §edinta urmatoare ca sä fie trecute 
valorile actualizate. Sunteti de acord? 
D1 consilier local Constantin Stefan: Da, suntem de acord! 
D1 primar: gata, am rezolvat. 
Dna Secretar General Daniela 	Va rog sä supuneti la vot amanarea proiectului de hotarare. 
DI pre§edinte de §edinta Banu Mihai RAzvan — supun la vot amanarea acestui proiect de hotarare. 
Se voteazd in unanimitate! 
14. Project de hotarare privind aprobarea inchirierii prin atribuire directd a paji§telor/ pd§une, 
proprietate privata a ora§ului Comdne§ti, calm proprietarii de animale. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot proiectul de hotarare cu amendamentul adus de dl Cosmin Chiriac ! 
Se voteazd in unanimitate! 
Discutii contradictorii. 

15. Project de hotdrare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai proiectului „ Lucrari de 
reabilitare termica j cre§tere eficienta energetica, gestionare inteligentd a energiei pentru Grddinita 10 
- cu program prelungit „ Dumbrava Minunatd", strada Gärii, nr. 9, Ora§ul Comdne§ti, judetul Bacau" 

Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edintd intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteazd in unanimitate! 
16. Project de hotarare privind participarea Ora§ului Comane§ti, judetul Bacau la 	„ Programul 
vizand sisteme de alimentare cu apd, canalizare §i epurare a apelor uzate" §i aprobarea documentatiei 
tehnico-economice §i a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „ Modernizarea sistemului de 
alimentare cu apd §i extinderea sistemului de canalizare in ora§ul Com -ane§ti, judetul Bacdu." 
Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot ! Se voteazd in unanimitate! 
D1 primar: cred cà s-a inteles ea aici cd este vorba de reteaua de canalizare din cartierele Podei, Podina 
§i Leorda. Este vorba de instalarea a cloud rezervoare- pentru rezerva de apd- de 1000 mc fiecare — 
statia de inmagazinare de la Leorda. 

17. Proiect de hotarare privind aprobarea unor cheltuieli aferente proiectului 	„Reabilitarea, 
modernizarea §i dezvoltarea infrastructurii educationale la Scoala „Ciprian Porumbescu" Comdne§ti. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edintd intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot amanarea acestui punct! Sc voteazd in unanimitate! 

18. Project de hotarare privind aprobarea modificarii Structurii Organizatorice a Spitalului Ord§enesc 
„loan Lascar" Comane§ti. 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: Un manager nou pentru spital. 
DI primar: 9 manageri dacd mai punem, nu manager nou. 
D1 consilier local Constantin Stefan: este bine dacd puneti un nou manager la spital, vä mai ia din 
atributii. 
D1 primar: Ordonatorul principal de credite, atat la primarie cat §i la spital, este primarul ora§ului 
ComAne§ti. Poate veni orice manager la spital, fard ca primarul sä fie de acord cu risipirea banului, cu 
cheltuieli nejustificate pe medicamente, nu se poate. Personalul medical a avut 3000 de ore de 
concediu medical intr-un singur an. Dacd impartim la nr. de salariati, rezultd cã, in fiecare zi, 14 
salariati erau zilnic in concediu medical. Cum sd stau eu §i sà ma uit la ei fdra sä intervin, daca erau 
atatia in concediu medical, dar totu§i se plangeau toti cã nu este personal? Ii dadeau unii la altii 
concedii medicale §i pe urma veneau §i spuneau cd nu au cu cine lucra. Salariatii de la spital au un 
salariu foarte bun, trebuie sA profeseze §i sa dea dovadd de profesionalism , ca sa se ridicd la nivelul 
investitiei, a calitatii investitiei. Noi toti suntem contribuabili la sistemul de sandtate, am pldtit la 
sitemul de sandtate valori neimaginabile, cu exceptia unor domni de aici, care nu au avut serviciu toata 
viata. 



Dacav faceti un calcul o s vedeti cA ati platit 3 miliarde, 5 miliarde....§i poate nu ati apelat niciodata 
la sistemul de sanatate. Daca o data in viata o sa mergeti §i apelati, e noimal sA va. lase 12 ore sa 
a§teptati?? Cum se poate a§a ceva? Eu vreau ca maria sa pacientul sa fie tratat la cheie. Jar ceea ce 
spunea dl consilier mai devreme ca, nu trebuie sa facem discriminare intre pacienti, daca este din alta 
localitate, ar trebui sa ridicarn spitalul nostru de rang 4 la spital de urgenta. Daca ajungem la statutul de 
spital clinic de urgentd, o sa avem posibilitatea sA tratam pacienti si de la Miercurea Ciuc §i Oradea4i 
de la Giurgiu... 
D1 consilier local Sarca Valentin Cristian — cand ati depus proiectul cu spitalul, ati invocat principalul 
motiv ca deserve§te intreaga Valea Trotu§ului. 
DI primar: da! deserve§te, dar daca adresabilitatea depa§ete numarul de bolnavi §i noi avem capacitate 
sA deservim 1200, 1500 de pacienti §i adresabilitatea este de 2000 de 3000, ce facem in aceasta 
situatie? 
Lasam pacientii sa mearga la Miercurea Ciuc sa se trateze §i noi ii tratam pe cei din alte parti?. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de §edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
19. Project de hotarare privind aprobarea modificarii Statului de functii §i a Organigramei la Spitalul 
Ora§enesc „loan Lascar" Comane§ti pentru anul 2024. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Prqedinte de §edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
20. Proiect de hotarare privind aprobarea modificarii Listei obiectivelor de investitii la Spitalului 
Ora§enesc „loan Lascar" Comane§ti. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Prqedinte de §edinta intreabd daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 

21. Project de hotarare privind decontarea cheltuielilor de transport pentru cadrele didactice din 
cadrul Colegiului Tehnic „ Dimitrie Ghika" Comane§ti. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Prqedinte de §edinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot ! Se voteaza in unanimitate! 
22. Project de hotarare privind alegerea pre§edintelui de §edinta. 
Materialele au fost la comisii. DI Viceprimar Adrian Ciobanu — propune prqedinte de §edinta 
pentru urmatoarele 3 luni pe dl consilier local Laic Robert Constantin. Dl. Pre§edinte de §edinta 
intreaba daca mai sunt discutii/ propuneri. Nu mai sunt. Se supune la vot ! Se voteaza in 
unanimitate propunerea dlui Viceprimar Ciobanu Adrian! 
DI consilier local Sarca Valentin Cristian: Confolin statutului ar trebui sa fie pre§edinte de §edinta 
din opozitie. 
D1 primar: nu avem opozitie, vedeti dvs opozitie? De ce nu propuneti dvs de la opozitie? 
D1 consilier local Sarca Valentin Cristian: L-am lasat pe dl Viceprimar. 
DI primar: va multumim pentru participare, Speram cA v-a placut locatia §i sper ca la §edintele 
urmatoare sA vA invitam §i in alte locatii, pe care noi impreuna cu dvs le-am aprobat in consiliul 
local, le-am votat, acum le §i folosim. Sunt facute pentru cetatenii din ora§ul Comane§ti. 
Dl. Pre§edinte de edinta: Daca nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrarile §edintei de astazi. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 
Pre§edinte de §edinta, 	 Secretar general, 

Consilier local 
	

jurist Daniela Chirila 
Banu Mihai Razvan 

intocmit, 
insp. Tiurtiuca Elena 


